
 

 

ACTA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PER L’AJUNTAMENT PLE EL DIA 13 DE 
GENER DE 2014 

 
  
Lloc:  Saló d’Actes de l’Ajuntament 
Data: 13 de gener de 2014 
Hora: 17:30 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
  
ASSISTENTS: 
 
ALCALDE-PRESIDENTE: El senyor FRANCISCO TARAZONA ZARAGOZÁ 
 
REGIDORS ASSISTENTS:  
 
El senyor Salvador Silvestre Larrea 
la senyora María Isabel Delgado Vila 
la senyora María José Ruíz Esteban 
El senyor Javier Moreno Coll  
la senyora María Cristina Vázquez Tarazona 
la senyora Beatriz Córcoles Navarro 
El senyor José Vicente Tarazona Campos 
El senyor José Luis Folgado Corretja 
la senyora Raquel Argándoña López 
El senyor Francisco José Ferriols Gimeno 
El senyor Roberto Pascual Raga Gadea 
la senyora Ana Luján Tarín  
El senyor José Luis López Galdón 
la senyora Silvia Guerrero Cánovas 
El senyor José Ángel Hernández Carrizosa  
la senyora Raquel Orellano Gómez  
la senyora Rafael Gómez Sánchez 
la senyora Carmen Folgado Teresí 
El senyor Rafael Gómez Muñoz 
El senyor Bernat García Sevilla 
  
Regidors absents: 
Cap     
 
Secretari: El senyor  Gregorio López Babí 
 
En la vila de Riba-roja de Túria, província de València, en La Sala d’Actes de l’Ajuntament, el 
dia 13 de gener de 2014, sent les 17:30 hores, es van reunir en primera convocatòria els senyors 
regidors indicats, havent-hi excusat la seua assistència els igualment marginats. Tot això Sota 
La Presidència del Sr. Alcalde El senyor Francisco Tarazona Zaragozá, assistit del Secretari El 
senyor Gregorio López Babí. 
 
Declarat obert l’acte per la presidència, es passa a l’estudi i acord dels assumptes consignats en 
l’Orde del Dia. 
 
PART RESOLUTIVA: 
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1. PROPOSTA D’ACORD: ASSUMPTES DICTAMINATS PER COMISSIÓ INFORMATIVA 
 
1.1.- 1/2014/AC_PTC PROPOSTA DE LA REGIDORIA D’HISENDA SOBRE 
RESOLUCIÓ DE L’AL·LEGACIÓ FORMULADA, EN EL TERMINI D’EXPOSICIÓ AL 
PÚBLIC, EN RELACIÓ A LA MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL 
REGULADORA de l’Impost sobre Béns Immobles, I ACORD D’APROVACIÓ 
DEFINITIVA  
 
 En data 4 de novembre de 2013 el Ple d’este Ajuntament va aprovar provisionalment la 
modificació de l’Ordenança Fiscal de l’Impost sobre Béns Immobles. 
 
El dit acord es va sotmetre a informació pública per un termini de 30 dies hàbils per mitjà de la 
publicació dels edictes corresponents. 
 
Durant el termini d’informació pública del mateix, únicament es va presentar una al·legació  per 
D. F. V. G. D. 
 
La dita al·legació ha sigut informada desfavorablement tant per l’Arquitecte Municipal en virtut 
d’informe en data 23 de novembre de 2013, com per les responsables dels departaments 
d’Intervenció i Tresoreria, en informe de data de hui que literalment trascrito diu: 
 
        "INFORME QUE FORMULEN LES RESPONSABLES DELS DEPARTAMENTS 
INTERVENCIÓ I TRESORERIA EN RELACIÓ A L’AL·LEGACIÓ FORMULADA, EN 
EL TERMINI D’EXPOSIÓN AL PÚBLIC, EN RELACIÓ A LA MODIFICACIÓ DE 
L’ORDENANÇA  FISCAL     REGULADORA    DE L’IMPOST SOBRE BÉNS 
IMMOBLES. 
  
En data 4 de novembre de 2013 el Ple d’este Ajuntament va aprovar provisionalment la 
modificació de l’Ordenança Fiscal de l’Impost sobre Béns Immobles. 
 
El dit acord es va sotmetre a informació pública per un termini de 30 dies hàbils per mitjà de 
la publicació dels edictes corresponents, tant en el Tauler d’anuncis de l’Ajuntament, en un 
diari d’àmplia difusió, així com en Butlletí Oficial de la província de València (BOP núm.. 269 
de 12 de novembre de 2013). 
 
Durant el termini d’informació pública del mateix, únicament es va presentar una al·legació 
de  D. F. V. G. D., al·legació que es va presentar dins del termini i la forma escaient, per ho ha 
de ser admesa a tràmit. 
 
L’al·legació formulada pel Sr. G. insta a la Corporació als efectes de que procedisca a regular 
una bonificació del 50% per a parcel·les que sent urbanes, no poden ser edificades per estar 
qualificades en gran part com a zona verda. 
 
A la vista de la mateixa, l’Arquitecte Municipal va emetre un informe en data 23 de novembre 
de 2013, informant desfavorablement l’al·legació i proposant la desestimació. 
 
A la vista de tot el que exposa els funcionaris que subscriuen procedir a emetre l’INFORME 
següent: 
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L’Impost sobre Béns Immobles conté la seua regulació en els arts. 60 i següents del Reial 
Decret 2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei d’Hisendes Locals, d’ara 
en avant TRLHL.  
 
Per a la regulació de beneficis fiscals a través dels seus ordenances, els Ajuntaments deuen en 
tot cas respectar el límit legal establit en l’art 9.1 de l’esmentada text legal, en virtut del qual : 
"no podran reconéixer-se altres beneficis fiscals en els tributs locals que els 
expressament previstos en les normes de rang legal o derivats de l’aplicació de 
tractats internacionals." 
  
En virtut d’això, els Ajuntaments únicament i exclusivament, poden regular exempcions i 
bonificacions que prèviament estiguen habilitades per Llei, en este cas pel  TRLHL. 
  
Analitzats tots i cada un dels preceptes que contenen les bonificacions de l’IBI, en especial els 
arts. 73 (bonificacions obligatòries) i art. 74 (bonificacions potestatives);cap dels supòsits allí 
contemplats, segons el parer dels que subscriuen el present informe, donaria cabuda a regular 
una possible bonificació en l’IBI en els termes sol·licitats. 
  
Per tot allò que s’ha exposat, els funcionaris que subscriuen entenen que hauria de desestimar-
se l’al·legació formulada a la modificació de l’ordenzaza fiscal reguladora de l’IBI. 
  
Així mateix, en atenció a estos antecedents, els funcionaris que subscriuen com a responsables 
dels Departaments d’Intervenció i Tresoreria d’este Ajuntament, i en compliment del que 
disposa l’art. 54.1.a) del Reial Decret Legislatiu 781/1986 de 18 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de les Disposicions legals vigents en matèria de règim local, emeten l’informe 
següent: 
  
Que el procediment d’aprovació, i per tant de modificació de les Ordenances Fiscals, haurà de 
contindre una proposta d’acord desestimatòria que deurà  seguir el tràmit següent: 
  
1.-Dictamen de la Comissió Informativa corresponent. 
 
2.-Aprovació definitiva pel Ple de l’Ajuntament, contenint una desestimació expressa de 
l’al·legació presentada. 
 
3.- Publicació de l’acord definitiu, en el Butlletí Oficial de la Província, així com del text íntegre 
de la modificació de l’Ordenança, començant a aplicar-se a partir de l’1 de gener de 2014. 
És el que han d’informar els funcionaris que subscriuen. 
A Riba-roja del Túria a 27 de desembre de 2013." 
  
 
El Ple per majoria absoluta del nombre legal de membres i amb el vot favorable dels Srs/as, 
Silvestre, Delgado, Ruíz, Moreno, Vázquez, Tarazona, Córcoles, Folgado, Argandoña, Ferriols 
del PP i Sr. Alcalde i amb el vot en contra dels Srs/as, Raga, López, Guerrero, Hernández, 
Orellano, i Gómez PSOE, els Srs/sa Folgado i Gómez d’EUPV i amb l’abstenció del Sr. García de 
Coalició Compromís va adoptar l’acord següent:  
  
1º.- Desestimar l’al·legació formulada per D. F. V. G. D., per mitjà d’un escrit amb 
registre d’Entrada núm.. 2013017889 de 4 de desembre de 2013, en quant d’acord amb els 
informes emesos cap dels preceptes legals que regulen les bonificacions de l’IBI, en concret els 
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arts. 73 (bonificacions obligatòries) i art. 74 (bonificacions potestatives, donaria cabuda a 
regular una possible bonificació en l’IBI en els termes sol·licitats. 
  
2º.- Aprovar definitivament la modificació de l’Ordenança Fiscal de l’Impost sobre 
Béns Immobles, en virtut de l’acord plenari de data 4 de novembre de 2013, en concret 
aprovar definitivament la nova redacció de l’article 3 de l’Ordenança Fiscal reguladora de 
l’Impost sobre Béns Immobles, que quedaren redactat de la manera següent: 
  
         "Art. 3: Els tipus de gravamen aplicables per l’Excm. Ajuntament de Riba-roja del Túria 
en l’Impost sobre Béns Immobles, a l’empara del que preveu l’art. 72 del Reial Decret 2/2004 
de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei d’Hisendes Locals, són el següents: 
  
a)    Sobre béns immobles de naturalesa urbana; distingint els usos següents: 
  

* Usos d’Oci i Hostaleria el valor cadastral del qual siga igual o superior a 
1.000.000.-Euros: 0,73%. 

* Usos Industrials el valor cadastral del qual siga igual o superior a 310.000.-Euros: 
0,73%. 

* Uso Esportiu el valor cadastral del qual siga igual o superior a 1.000.000.-Euros: 
0,73%. 

* Usos d’obres urbanització i jardineria, sòls sense edificar, el valor cadastral del 
qual siga igual o superior a  95.500.-Euros: 0,73%. 

* Usos d’Oficines el valor cadastral del qual siga igual o superior a 800.000.-Euros: 
0,73%. 

* Restos d’usos, i usos anteriorment assenyalats els valors cadastrals del qual siguen 
inferiors als assenyalats: 0,62%. 

  
b)    Sobre béns immobles de naturalesa rústica: 0,81%. 
Sobre béns immobles de característiques especials: 0,75%" 
  
         3.- Publicació de l’acord definitiu que conté així mateix el text modificat de 
l’Ordenança, en el Butlletí Oficial de la Província, començant a aplicar-se a partir del dia 1 de 
gener de 2014. 
 
         4.- Notificar el present acord D. F. V. G. D., per al seu coneixement i efectes. 
  
 
 1.2.- 1350/2013/AC_ACORD RELATIU A LA SOL·LICITUD DE SUBVENCIÓ PER A 
L’OBRA DE REFORMA DEL TRINQUET MUNICIPAL  
  
ASSUMPTE: SOL·LICITUD DE SUBVENCIÓ PER A L’OBRA DE REFORMA DEL 
TRINQUET MUNCIPAL. 
  
           Vist l’escrit remés per l’Excma. Diputació Provincial de València de data 27 de setembre 
de 2013 en el que comunica: 
           "El 28 de juliol de 2006, la Conselleria de Cultura, Educació i Esport de la Generalitat i les 
Diputacions Provincials d’Alacant, Castelló i València, van firmar un Conveni de Col·laboració 
per a l’execució d’instal·lacions esportives en els distints Municipis de la Comunitat Valenciana. 
En el marc d’este Conveni es va concedir a eixa Entitat Local una subvenció amb càrrec a la 
Diputació per import de 44.942,14 €, per a l’execució de l’obra "VESTUARIS I 
INSTAL·LACIONS EN POLIESPORTIU". 
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           Com a beneficiari, el seu Ajuntament es comprometia a complir les obligacions derivades 
del propi Conveni i de la legislació reguladora, principalment, la de contractar, executar i 
finalitzar les obres en un termini que permetera aconseguir l’objectiu temporal marcat en el Pla, 
estimat inicialment fins l’any 2012. 
 
           Vençuts els terminis del Pla d’Instal·lacions Esportives i davant de la dificultat per part de 
molts Ajuntaments de poder consignar la seua part de l’obra degut a la crisi econòmica, els 
efectes de la qual han sigut especialment greus en les economies de les hisendes locals, volem 
oferir-te la possibilitat d’obtindre la part de subvenció que corresponia a la Diputació de 
València, a través d’un conveni singular Ayuntamiento-Diputación condicionat al següent: 
 

1. Renúncia expressa per acord del Ple de l’Ajuntament a la subvenció del PID 2007-2012, 
fent menció de l’obra i quantia de la subvenció mencionada en el paràgraf primer.  

2. Sol·licitud a la Diputació de València de subvenció per al finançament d’una nova obra 
d’infraestructura esportiva, obra nova o de reparació, per l’import indicat en el paràgraf 
primer d’este escrit".  

 Vist que per acord de Junta de Govern Local de data 2 d’octubre de 2013 en relació a 
este escrit s’acorda remetre una còpia al Regidor d’Esports i al Departament d’Urbanisme als 
efectes oportuns. 
 
 Vista la memòria valorada per a l’obra de Reforma Trinquet Municipal, elaborada per 
l’Arquitecta Municipal SRA Ana Teresí per un import de 44.942,14 euros IVA inclòs. 
 
El Ple, per unanimitat de tots els seus membres assistents que conformen la majoria absoluta 
del nombre legal de membres, ACORDA: 
 
            PRIMER. La renúncia expressa de l’Ajuntament de Riba-roja del Túria a la subvenció 
del PID 2007-2012 corresponent a les obres Vestuaris i Instal·lacions en Poliesportiu per import 
subvencionat de 44.942,14 euros. 
 
            SEGON. Sol·licitar a l’Excma. Diputació Provincial de València una subvenció de 
44.942,14 euros per a finançar l’obra Reforma Trinquet Municipal la memòria de la qual 
valorada s’unix com a annex al present acord. 
 
            TERCER. Comunicar el dit acord a l’Excma. Diputació Provincial de València als efectes 
oportuns. 
  
 
2. PROPOSICIONS 
  
PROPOSTA D’ACORD: ASSUMPTES DICTAMINATS PER COMISSIÓ 
INFORMATIVA 
 
2.1.- 75/2013/PGRU_MOCIÓ PSPV-PSOE SOBRE LA RECUPERACIÓ I 
REHABILITACIÓ DELS POUS d’HORTA I ALJUBS A LA MUNTANYA DE RIBA-
ROJA DE TÚRIA.  
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MOCIÓ AL PLE SOBRE LA RECUPERACIÓ I REHABILITACIÓ DELS POUS 
d’HORTA I ALJUBS A LA MUNTANYA DE RIBA-ROJA DE TÚRIA 
  
EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
  
l’aigua ha estat i és un recurs natural necessari per vºiure. A mes ha sigut una font d'inspiració i 
cultura en el transcurs de la història de Riba-roja. En el cas que ens ocupa, els nostres 
avantpassats amb molt esforç, van aconseguir crear una xarxa de pous i aljubs que 
subministraben aigua per al consum dels veïns i animals (mitjà de vida de l'època).  
  
Tant a l'horta del nostre terme que és rerega amb aigua del Túria, així com en el secà, els 
Ribarojers varen construir els pous i aljubs. 
  
El pas del temps i el canvi econòmic a Riba-roja ha fet que l´ utilització d’estos pous i aljubs 
s'haga reduït i en alguns casos desaparegut. Això ha ocasionat el deteriorament dels mateixos i 
fins i tot la seva desaparició. 
  
Així mateix, tradicionalment s'ha utilitzat en el nostre terme el reg a manta, que com be sabem 
s'ha anat substituint pel de goteig, molt mes eficient, tot i així, encara queden importants 
explotacions amb el reg tradicional. Tant el sistema de séquies que naixen dels principals que 
són la del Quint i la de Lorca, que prenen´l’aigua del riu en La Bufa, a Vilamarxant, com esta 
forma de reg, tenen múltiples valors culturals, de biodiversitat, creuen paisatge i, el mes 
important, son part d'un sistema de regadiu que porta l’aigua dels rius fins a l'últim racó del 
camps i els hortes. Tenen a mes un valor històric que emana del seu origen medieval de l'època 
de dominació àrab. 
  
  

1. Que l'Ajuntament faça un registre oficial de pous d'horta i aljubs que s'utilitzaven per a 
consum humà. 

2. Que declaren els pous i aljubs com a Béns de d’interés Cultural.  

3. Que els tècnics de l'Ajuntament realitzen un estudi sobre la situació i salubritat dels 
pous, per saber quet ús se'ls podria donar, una vegada restaurats en el futur. 

4. Que és procedisca a la rehabilitació i reconstrucció de tots els pous de l'horta i aljubs de 
muntanya en un Pla d’Ocupació Local POL. 

5. Que el reg tradicional a manta i el sistema de séquies que encara persisteix en el nostre 
poble, seguisca declarat Be de d’interés Cultural, i per tant és protegisca i servisca 
d'objecte´d’estudi i de llegat per a futures generacions 

6. Sol licitar a la Diputació Provincial de València, a la Generalitat Valenciana, al Ministeri 
de Foment i al Ministeri de Cultura, i a la va unir europea una subva véncer per 
executar els projectes de rehabilitació i reconstrucció. 

7. Traslladar este acord al Consell Agrari, a la Comunitat de Regants de Lorca i Quint, a la 
Diputació Provincial de València, a la Generalitat Valenciana, a la Conselleria 
d’Agricultura Pesca i Alimentació, a la Conselleria de Cultura, al Ministeri de Foment i 
al Ministeri de Cultura. 
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 Sotmés a votació de la moció no va prosperar per majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la Corporació i amb el vot en contra de Srs/as, Silvestre, Delgado, Ruíz, Moreno, 
Vázquez, Tarazona, Córcoles, Folgado, Argandoña, Ferriols del PP i Sr. Alcalde i amb el vot a 
favor dels Srs/as, Raga, Luján, López, Guerrero, Hernández, Orellano, i Gómez PSOE i el Sr. 
García de Coalició Compromís i amb l’abstenció dels Srs/sa Folgado i Gómez d’EUPV.  

  
2.2.- 76/2013/PGRU_MOCIÓ PSPV-PSOE DE PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA PER A COMMEMORAR 30 ANYS DE LA LLEI 
d’ÚS I ENSENYAMENT DEL VALENCIÀ.  
  
PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA PER A 
COMMEMORAR 30 ANYS DE LA LLEI d’ÚS I ENSENYAMENT DEL VALENCIÀ 
  
EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
  
Enguany celebrem el 30 aniversari de l'aprovació i promulgació de la Llei d'Ús i Ensenyament 
del Valencià, la llei que ha permés en gran mesura normalitzar el valencià a l'escola i a la 
societat. 
  
Fou una dels primeres lleis aprovades pels primeres Corts democràtiques de la nostra història, 
Corts que van assumir la veu del poble i van tindre la voluntat política de retornar a la llengua 
pròpia dels valencians la capacitat de normalització, no solament per a reivindicar el seu ús 
lliurement sinó per a recuperar el seu prestigi docent, literari i social, superant així una 
injustícia donada durant mes de 300 anys. 
  
Després de 30 anys de la seua aprovació i promulgació ja son dues generacions els que han 
pogut educar-se en la llengua pròpia del seu poble, i si be, l'aplicació de la llei en la vessant 
educativa, ha estat un èxit considerable, ja que la llengua està en el seu millor moment pel que 
fa al seu coneixement acadèmic, existeixen encara actualment grans desequilibris d'aplicació 
entre trams educatius, entre centres públics i privats i també entre territoris. 
  
Quant a l'ús social del valencià, la llei no ha comptat amb l'èxit que caldria haver esperat. Per a 
fer efectiu el compliment de la mateixa calia i calç impulsar polítiques decidides de 
normalització lingüística dónes del govern de la generalitat, impuls que no s'ha donat mai per 
part dels governs del partit popular. 
  
Els polítiques de normalització mereixen una especial atenció per part de la Generalitat i per 
part dels Administracions locals. En l'actualitat és necessari i urgent intensificar els esforços per 
a què la nostra llengua estiga present en tots els àmbits. 
  
El valencià ha de servir per a fomentar la cohesió social del nostre poble i ha d'esdevenir una 
potent eeta d'integració i compensació social que ens$ permeta recobrar la nostra capacitat de 
sentir-nos membres d'una col·lectivitat singular. 
  
Així però, els ultimes noticies, referents al tancament de la ràdio televisió pública valenciana, la 
de tots els valencians i valencianes, ens acosten a un futur ben negre per a la nostra identitat, a 
mes de què suposa una agressió directa contra la nostra llengua, és tracta d'un incompliment 
dels articles 25 i 26 de la llei d'Ús i Ensenyament del Valencià. 
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Per tal de revertir esta situació, i fer efectiu el compliment de la llei d'Ús i 
Ensenyament del Valencià,  
  

1. Dissenyar i realitzar actuacions municipals i mancomunades dirigides a promocionar i 
fomentar l'ús social del Valencià. 

 
2. Impulsar, en la mesura que hi seguisca possible, la creació o el funcionament d'oficines 

municipals o mancomunades de promoció del valencià. 
 

3. Recolzar i donar suport al document 30 propals per a commemorar 30 anys de la 
LUEV, d'Escola Valenciana, Federació d'Associacions per la Llengua, que inclou accions 
concretes per avançar en la normalització del valencià en els àmbits: polític, 
administratiu, social, de la cultura i la comunicació i el màs educatiu. (s'adjunta 
document). 

 
4. Sol·licitar amb caràcter immediat la revocació de la decisió del Govern de la Generalitat 

de tancar la Ràdio Televisió Pública Valenciana, i establir mesures de diàleg, juntament 
amb la resta de forces polítiques dels Corts Valencianes, el Consell d'Administració de 
RTVV i representants dels treballadors, per a garantir la viabilitat i continuïtat de la 
Ràdio Televisió Pública. 

 
5. Comunicar el present acord a la Presidència de la Generalitat Valenciana, a la 

Consellera d'Educació, Cultura i Esports, als Diputacions d'Alacant, València i Castelló, 
a l'Acadèmia Valenciana de la Llengua i a Escola Valenciana, Federació d'Associacions 
per la Llengua. 

 
 

Sotmés a votació de la moció no va prosperar per majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la Corporació i amb el vot en contra de Srs/as, Silvestre, Delgado, Ruíz, Moreno, 
Vázquez, Tarazona, Córcoles, Folgado, Argandoña, Ferriols del PP i Sr. Alcalde i amb el vot a 
favor dels Srs/as, Raga, Luján, López, Guerrero, Hernández, Orellano, i Gómez PSOE i els 
Srs/sa Folgado i Gómez d’EUPV i el Sr. García de Coalició Compromís.  
  
  
2.3.- 77/2013/PGRU_MOCIÓ CM. COMPROMÍS PER A CREAR ELS PUNTES DE 
PROA ERASMUS RIBA-ROJA.  
  
BERNAT GARCÍA I SEVILLA. amb DNI 22549196L, PORTAVEU DEL GRUP MUNICIPAL 
COMPROÍIS EN el juntament DE RIBA-ROJA DE TÚRIA, a Empara d'allò previst la Llei 
Reguladora dels Bases de Règim Local, el Decret 2568/1986 i el 568/1986 i Reglament 
d'Organització i Funcionament del Govern i de administració de l'Ajuntament de Riba-roja de 
Túria (BOP 23/3/2012) presenta al Ple de la Corporació la següent 
  
MOCIÓ per a crear els puntes de proa Erasmus Riba-roja 
  
Allà per l'any 1987, el primer grup d'estudiants i estudiants Erasmus va fer els maletes i és va 
embarcar en una aventura que ningú d'ells anava a oblidar mai. Pocs podien imaginar que, en 
alguns anys, Erasmus és convertiria en el programa d'intercanvi d'estudiants mes famós del 
màs. 
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Erasmus és va iniciar a un moment en què Europa era encara un continent dividit. El programa 
s'ha convertit en un emblema per a Educació transfronterera, així com per canviar la vida i obrir 
la ment dels persones. Com va dir l'escriptor italià Umberto Eco, el programa Erasmus ha 
contribuït a crear la vertadera "generació europea". 
  
Actualment este programa és una pedra angular en els esforços de la UE per reduir l'atur 
juvenil. Doncs és reconeix amplament que un intercanvi Erasmus pot ajudar als joves a adquirir 
capacitats imprescindibles, com idiomes, capacitat d'adaptació, sensibilitat intercultural i 
lideratge. A mes, a través del finançament de projectes i xarxes transnacionals, el programa 
Erasmus permet als centres d'ensenyament superior col.laborar i millorar els seus sistemes 
docents i de reconeixement, els serveis de recolzament als estudiants, la cooperació amb els 
empreses i la gestió dels centres. 
  
Açò significa que el programa Erasmus no sols aporta beneficis a Estudiant sinó que també és 
un catalitzador per a millorar la qualitat de l'ensenyament superior en general. 
  
Malgrat tot açò, el passat 29 d'octubre és produïa un altre atac al sistema educatiu de Estat 
espanyol i als interessos dels estudiants per part del ministeri dirigit pel senyor Jose lgnacio 
Wert. Amb indignació, ràbia i impotència rebé els estudiants i estudiants Erasmus la decisió, 
firmada pel Ministre el mateix dia de la vaga d'educació del passat 24 d'octubre, de suprimir 
l'ajut del curs 2013/2014 als estudiants que no havien comptat amb la beca general per a estudis 
del MEC el curs anterior, és a dir, al voltant del 70% dels estudiants que participen en el 
programa de mobilitat mes prestigis del màs. 
  
Els partits de Oposició, estudiants i estudiants repartits per tota Europa, comunitat educativa, 
Comissió Europea, fins i tot membres del mateix Partit Popular, van criticar esta desafortunada 
decisió. Així doncs, degut a la forta pressió, esta mesura va ser retirada a la setmana següent. 
Tot i així, estes retallades s'aplicaran a partit del proper curs 2014/2015. d’esta manera, els 
estudiants i estudiants Erasmus d’este curs seran l’últims en rebre este complement ministerial 
necessari per a sufragar les despeses bàsiques que comporta este programa. 
  
Pel que fa a l'àmbit autonòmic, guan els estudiants i estudiants Erasmus ja porten dos mesos 
incorporats a alguna universitat europea, la Conselleria d'Educacló, encapçalada per la senyora 
Català, no ha convocat els puntes de proa complementaris al programa de mobilitat Erasmus 
per al curs 2013/2014. La Generalitat fa una aportació d'entre 60 i 90 euros/mes (segons 
dónestu) i els partides dedicades a esta matèria s'han reduït dónes de 2009/2010 fins a 
2012/2013 en un 52%. És a dir si al curs 2009/2010 van rebre este ajut el 21% dels estudiants 
Erasmus valencians, el curs passat ho va fer un 10% d’estos, una xifra ínfima. Pel que fa a este 
curs és inevitable fixar-se en el camí que han pres altres autonomies com Madrid, Castella i 
Lleó, Castella La Manxa, Balears i Canàries, que han decidit eliminar-los. d’altres com País 
Basc, Andalusia, Extremadura o La Rioja, col.laboren amb els seus estudiants amb una 
quantitat d'entre 120 i 350 euros mensuals de manera universal, és a dir, tots els estudiants que 
s'incorporen al programa Erasmus son beneficiaris d’esta beca. 
  
Dónes del punt de vista social, resulta imprescindible tindre ciutadans i ciutadanes formats en 
la interculturalitat, amb coneixements d'idiomes i que contribuïsquen al benestar cultural i 
econòmic de tots els valencians. 
  
Dónes d'un punt de vista individual la formació que s'adquireix amb un intercanvi Erasmus és 
un valor important a Hora de buscar treball. Els administracions publiques han d’ajudar a tots 
aquells que s'esforcen per millorar la seua formació i els possibilitats de trobar faena. En este 
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sentit calç destacar que determinades empreses arriben tindre processos selectius específics per 
als qui han sigut estudiants o estudiants de programes de mobilitat Erasmus (exemple: 
www.recruitingerasmus.com) 
  
És per tot açò gue resulta imprescindible la col.laboració municipal amb els i els estudiants de 
Riba-roja de Túria que vulguen participar en el programa de mobilitat Erasmus. De fet, altres 
rnunicipis valencians i d'arreu de l'estat espanyol fa anys que dediquen una partida 
pressupostaria per a ajudar econòmicament als estudiants i estudiants que hi volen participar 
(exemple: Ajuntament de València amb el "Xec Univex") 
  
PRIMER.- Que el pressupost de 2014 incloga una partida destinada a puntes de proa per als 
estudiants i estudiants de Riba-roja que participen en el Programa de Mobilitat Erasmus 
seguisca en la modalitat Erasmus Estudis o Erasmus Pràctiques a partir del curs 2014-2015. 
  
SEGON.- Que es convoquen estes puntes de proa amb una quantia mínima de 100 euros 
mensuals, que és l'ajut que aportava el Ministeri d'Educació, Cultura i Esports fins al moment. 
  
TERCER.- Que el caràcter dels puntes de proa seguisca universal, és a dir que tots i tots els i els 
estudiants de la localitat gue participen en el programa Erasmus reben este ajut. 
  
QUART.- Que s'informe la comunitat educativa de Riba-roja a través del Consell Escolar 
Municipal i a tots els veïns i veïnes a través de pàgina web. 
  
CINQUÉ.- Informar de la convocatòria d’estes puntes de proa als Universitats Valencianes per 
tal que ho difonguen entre els estudiants i estudiants universitaris. 
  
Sotmés a votació de la moció no va prosperar per majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la Corporació i amb el vot en contra de Srs/as, Silvestre, Delgado, Ruíz, Moreno, 
Vázquez, Tarazona, Córcoles, Folgado, Argandoña, Ferriols del PP i Sr. Alcalde i amb el vot a 
favor dels Srs/as, Raga, Luján, López, Guerrero, Hernández, Orellano, i Gómez PSOE i els 
Srs/sa Folgado i Gómez d’EUPV i el Sr. García de Coalició Compromís.  
  
  
2.4.- 78/2013/PGRU_MOCIÓ CM. COMPROMíS CONTRA l’INDULT A 
CONDEMNATS PER DELICTES DE CORRUPCIÓ.  
  
  
BERNAT GARCIA I SEVILLA. amb DNI 22549196L, PORTAVEU DEL GRUP MUNICIPAL 
COMPROMÍS EN el juntament DE RIBA-ROJA DE TÚRIA, a Empara d'allò previst la Llei 
Reguladora dels Bases de Règim Local, el Decret 2568/1986 i el 568/1986 i Reglament 
d'Organització i Funcionament del Govern i de administració de l'Ajuntament de Riba-roja de 
Túria (BOP 23/3/2012) presenta al Ple de la Corporació la següent 
  
MOCIO CONTRA l’INDULT A CONDEMNATS PER DELICTES DE CORRUPCIÓ 
  
És diu en el carrer "els polítics fan el que volen i no els agarren mai, quan els agarren no els 
condemnen i quan els condemnen els indulten". Seguisca veritat o no este és el sentiment 
popular que contribueix de manera notable als descrèdit de la democràcia i dels polítics en 
general. 
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Cap representant polític, condemnat per casos de corrupció en l'àmblt públic deuria poder 
accedir a esta mesura excepcional, si volem ser un Estat amb una democràcia avançada. 
  
El passat 15 de novembre 45 Diputats del Partit Popular signaren un document per demanar 
Indult per a l'Alcalde de Torrevieja, Pedro Hernández Mateo, condemnat a tres anys de pres i 
set d'inhabilitació per un delicte de prevaricació i falsedat en document públic, en l'adjudicació 
d'un contracte per al Servei de Recollida de fem. 
  
És una autèntica burla que és demane solidaritat amb qui ha utilitzat els fons públics per 
afavorir interessos particulars conscientment i també ho és que és recolze una petició d'indult. 
  
La política ha de ser una llavor exemplar, per això tot aquell que haja estat condemnat per algun 
delicte en relació a la pràctica política no sols deu ser incapacitat per exercir-la, si no que també 
ha de complir amb la justícia de forma íntegra, sense indults, ni cap altre avantatge llevat dels 
que estiguen estrictament contemplats en l'ordenament jurídic. 
  
PRIMER.- El Ple de Riba-roja de Túria s'oposa a la petició d'indult que 45 diputats del Partit 
Popular han presentat per a I'exalcalde de Torrevieja condemnat per un delicte de prevaricació i 
falsedat en document públic en l'adjudicació d'un contracte per al Servei de Recollida de fem, 
delicte menges en Exercici del càrrec d'alcalde de Torrevieja. 
  
SEGON.- El Ple de Riba-roja de Túria insta al Govern de l'Estat a regular la figura de Indult per 
tal que no puguen ser indultats els polítics que han sigut condemnats per delictes de corrupció 
que hagen menges en Exercici d'un càrrec públic. 
  
TERCER.- Traslladar este acord al Ministeri de Justícia, al Govern de l'Estat i al Parlament 
Valencià. 
  
Sotmés a votació de la moció no va prosperar per majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la Corporació i amb el vot en contra de Srs/as, Silvestre, Delgado, Ruíz, Moreno, 
Vázquez, Tarazona, Córcoles, Folgado, Argandoña, Ferriols del PP i Sr. Alcalde i amb el vot a 
favor dels Srs/as, Raga, Luján, López, Guerrero, Hernández, Orellano, i Gómez PSOE i els 
Srs/sa Folgado i Gómez d’EUPV i el Sr. García de Coalició Compromís.  
  
  
2.5.- 1/2014/PGRU_MOCIÓ EUPV CONTRA LA POBRESA ENERGÈTICA LOCAL  
  
A/Na. Carmen Folgado Teresí, i Rafael Gómez Muñoz, del Grup Municipal d'EUPV en 
l'Ajuntament de Riba-roja de Túria, eleven al Ple de la Corporació, per al seu debat la següent  
  
MOCIÓ CONTRA LA POBRESA ENERGÈTICA LOCAL 
  
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
  
Quant una família no et diners per a pagar els rebuts energètics bàsics (llum, gas i aigua), 
apareix la pobresa energètica, que en molts casos acaba quedant-se sense subministres per part 
dels companyies. Nosaltres i esperem que tots els grups polítics, consideren que això és un abús, 
i mai ens$ pot permetre quedar-se sense els subministres bàsics a famílies que no puguen 
pagar. 
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l’estat del benestar pel que tant hem lluitat, et que garantir al menys, amb caràcter universal i 
públic, una atenció sanitària, una educació, l'alimentació, un treball, una vivenda i unixes 
prestacions socials bàsiques en cas de dificultats en l'autonomia personal, o en la jubilació. 
Com és conegut, el sector de l’energia, és un sector estratègic, i a la mateixa vegada representa 
un servici bàsic per a la ciutadania, per tant deuria estar gestionat públicament amb este ordre 
de prioritat en l’abastiment:  
  
els vivendes, els edificis públics, els espais i infraestructures publiques, els institucions 
publiques, i per últim però també molt necessari els activitats econòmiques. 
  
Al nostre Estat, ja són moltes els famílies que estan patint fred, i moltes als que els han tallat els 
subministres energètics per falta de pagament.  
  
La factura elèctrica al nostre Estat, segons informe d’Eurostat, és un 105% mes cara que la mitja 
de la resta dels Estats a la Va unir Europea.  
  
Gran part de la pobresa energètica, queda oculta al mantindre en la intimitat dels famílies, 
encara que interactua amb altres carències de recursos i amb l’exclusió social. Pel contrari este 
problema, et conseqüències greus sobre la salut i el desenvolupament de xiquets i xiquetes, que 
poden en el futur expressar-se en malalties cròniques.  
  
Davant el rebuig del Partit Popular a la proposició de llei recent d’Esquerra Plural al Congres 
dels Diputats, orientada a garantir els drets de la ciutadania als subministres energètics bàsics 
en els vivendes, dónes d’Esquerra Unida Riba-roja de Túria, pensem que la resposta de 
l'Ajuntament, ha de ser urgent i contundent davant d'una problemàtica social que pot arribar, 
(igual que en el tema dels aliments) a ser greu i irreversible en la salut pública dels nostres 
veïnes i veïns. 
  
Nosaltres pensem que l'ajuntament et recursos suficients per previndré i resoldre este sofriment 
als persones afectades per este problema, i per tant ha d’oficialitzar i publicitar "ajudes 
d’emergència" en este sentit per als nostres veïns i veïnes. Els mesures han d’arribar ja, i no 
esperar que al Govern Nacional o Autonòmic prenguem una decisió política. 
  
Dónes d’Esquerra Unida de Riba-roja de Túria, pensem que el finançament d’esta partida,  pot 
vindre del pressupost destinat a la festa, per que de destral que tots i tots som sensibles davant 
d’este problema. 
  
 1º Publicitar a la web, al tauló digital i en tots l’edificis públics, un "Pla Urgent" de cara a 
l’hivern per tant de que cap vivenda ocupada per veïns o veïnes, del Poble és quede sense este 
servici bàsic. 
  
2º Establir els ajudes necessàries per evitar estes situacions. 
  
3º Recriminar per escrit i públicament als empreses subministradores que actuen tallant el 
servici a veïns i veïnes del Poble, indicant la quantitat de vivendes i de persones afectades. 
  
Sotmés a votació de la moció no va prosperar per majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la Corporació i amb el vot en contra de Srs/as, Silvestre, Delgado, Ruíz, Moreno, 
Vázquez, Tarazona, Córcoles, Folgado, Argandoña, Ferriols del PP i Sr. Alcalde i amb el vot a 
favor dels Srs/as, Raga, Luján, López, Guerrero, Hernández, Orellano, i Gómez PSOE i els 
Srs/sa Folgado i Gómez d’EUPV i el Sr. García de Coalició Compromís.  
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3. MOCIONS D’URGÈNCIA 
Sent un punt no inclòs en l’orde del dia i considerant el que establix l’art. 83 del ROFRJCL, se 
sotmet al Ple la declaració d’urgència. Sotmesa a votació, el Ple, per unanimitat de tots els seus 
membres assistents que conformen la majoria absoluta del núm. legal de membres, la va 
acordar, passant a continuació al fons de l’assumpte en els termes següents: 
  
 
MOCIONS SENSE DICTAMINAR 
  
3.1.- 2/2014/AC_ACORD RELATIU A LA SOL·LICITUD DE COMPATIBILITAT DE 
D. JOSÉ GIL HERRERO  
  
RECONEIXEMENT DE COMPATIBILITAT DEL TREBALLADOR D. JOSÉ GIL 
HERRERO PER A UN SEGON LLOC DE TREBALL EN SECTOR PRIVAT 
 
Vista  la instància presentada per D. JOSE GIL HERRERO, en data 3 de gener de 2014, amb 
número d’Anotació 2014000001, en la que exposa que "sóc treballador en l’Ajuntament de 
Riba-roja del Túria dins de l’àrea d’Organització, Sistemes d’Informació i Comunicacions", 
sol·licitant "Compatibilitat del lloc de treball per a realitzar la docència en el Centre Asunción de 
Ntra. Sra. De Riba-roja del Túria, a partir del 7 de gener per al curs 2013-2014, segons la 
documentació que s’adjunta". 
  
Resultant que el sol·licitant és treballador d’esta Administració,  amb la categoria professional 
d’Auxiliar d’Informàtica (grup C2), personal funcionari interí a jornada completa, de 37,5 hores 
setmanals. 
  
Considerant que l’Art. 145 del TRRL es remet en el règim d’incompatibilitats dels funcionaris 
de l’Administració Local  a allò que s’ha establit amb caràcter general, en la Llei 53/1984 
d’incompatibilitats i normes que es dicten  per l’Estat per a la seua aplicació i que  l’Artº 2.1.c) 
de l’Esmentada Llei 53/1984 inclou en el seu àmbit d’aplicació a tot el personal al servici de les 
Corporacions Locals, precisant el 2.2  del mateix article  que s’entén inclòs tot el personal, siga 
quina siga la naturalesa jurídica de la relació d’ocupació, per tant es referix a qualsevol classe de 
personal al servici de l’Ajuntament, tant funcionaris com laborals. 
  
Considerant  que  el  Art.14 de la Llei 53/1984, assenyala que l’exercici de qualsevol activitat 
privada fora de les Administracions Públiques requerirà el previ reconeixement de 
compatibilitat, mitjançant una resolució motivada que es dictarà en el termini de 2 mesos, 
corresponent al Ple de la Corporació Local i que el reconeixement de compatibilitat, no podrà 
modificar la jornada de treball  i horari de l’interessat, i quedarà automàticament sense efecte 
en cas de canvi de lloc en el sector públic.  
  
Considerant que l’Art. 16.4 de l’Esmentada Llei 53/1984, disposa que podrà reconéixer-se 
compatibilitat per a l’exercici d’activitats privades al personal que exercisca llocs de treball que 
comporten la percepció de complements específics, la quantia de la qual no supere el 30% de les 
seues retribucions bàsiques, exclosos els conceptes que tinguen el seu origen en l’antiguitat, i 
per això suposaria que el seu Complement Específic passarà de l’actual que és 301,10 euros/mes 
(30% de la retribució bàsica sense antiguitat), és a dir, una reducció de 121,32 euros/mes en el 
seu Complement Específic.  
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Vist l’informe del Vicesecretari de l’Ajuntament de data 7 de desembre de 2014. 
  
El Ple per majoria absoluta del nombre legal de membres i amb el vot favorable dels Srs/as, 
Silvestre, Delgado, Ruíz, Moreno, Vázquez, Tarazona, Córcoles, Folgado, Argandoña, Ferriols 
del PP, els Srs/as, Raga, López, Guerrero, Hernández, Orellano, i Gómez PSOE, el Sr. García de 
Coalició Compromís i Sr. Alcalde i amb l’abstenció dels Srs/sa Folgado i Gómez d’EUPV va 
adoptar l’acord següent:  
  
PRIMER.- Aprovar l’autorització de compatibilitat del treballador D. JOSÉ GIL HERRERO, 
per a l’exercici d’una segona activitat en el Centre docent Asunción de Ntra. Sra. De Riba-roja 
del Túria, sense que esta puga afectar la jornada de treball i a l’horari del seu lloc de treball com 
Auxiliar d’Informàtica en l’Ajuntament de Riba-roja del Túria. 
  
   
SEGON.- Que es notifique l’acord a l’interessat, amb expressió dels recursos que procedisquen, 
a la Regidor de Recursos Humans, a la Regidor d’OSIC i a la Junta de Personal. 
  
  
3.2.- 3/2014/AC_DONAR COMPTE De l’ACORD RELATIU A LA CONCESSIÓ DE LA 
GESTIÓ DEL CENTRE DE DIA.  
  
DONAR COMPTE De l’ACORD RELATIU A LA CONCESSIÓ DE LA GESTIÓ DEL CENTRE DE 
DIA.- 
  
Vist que per Acord de l’Ajuntament Ple en sessió ordinària celebrada el dia 4 de novembre de 
2013 es va delegar en la Junta de Govern Local l’adjudicació del contracte per a la concessió de 
la gestió del Centre de Dia. 
  
Vist l’Acord de la Junta de Govern Local de 28 de novembre de 2013 que es transcriu a 
continuació: 
  
"1226/2013/AC_ACORD RELATIU A LA CONCESSIÓ DE LA GESTIÓ DEL CENTRE DE DIA. 
  
Vist l’expedient instruït per a adjudicar la CONCESSIÓ DE LA GESTIÓ DEL CENTRE DE DIA, 
per mitjà de procediment obert, diversos criteris d’adjudicació. 
  
Vist que el 6 de setembre de 2013 es va emetre un informe d’Intervenció sobre el percentatge 
que suposa la contractació en relació amb els recursos ordinaris del Pressupost vigent, als 
efectes de determinar l’òrgan competent per a contractar. 
  
Vist que es va redactar i va incorporar a l’expedient el Plec de Clàusules Administratives 
Particulars i el Plec de Prescripcions Tècniques que han de regir l’adjudicació del contracte. 
  
Vist que el 6 de setembre de 2013 es va emetre Informe per Secretaria sobre la Legislació 
aplicable, el procediment que s’ha de seguir i l’òrgan competent per a aprovar i adjudicar el 
contracte. 
  
Vist que es va realitzar per l’Interventor la retenció de crèdit oportuna i va emetre Informe 
d’Intervenció de fiscalització de l’expedient. 
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Vist que per acord plenari de 9 de setembre de 2013 es va aprovar iniciar l’expedient per a la 
contractació referenciada motivant la necessitat i idoneïtat de la contractació proposada. 
  
Vist que, durant la licitació es van presentar una sola proposició: U.T.E. CENTRE DE DIA 
BONESTAR-FUNDACIÓN PRODEPRO-UTE. 
  
Vist que les Meses de contractació de 14, 21 i 28 d’octubre van obrir i van baremar l’oferta 
presentada i que el Ple, en sessió de 4 de novembre de 2013, va acordar atorgar 85 punts a la 
citada U.T.E. i requerir al licitador la presentació dels documents acreditatius de trobar-se al 
corrent en el compliment de les seues obligacions tributàries i amb la Seguretat Social i que 
constituïra la garantia definitiva, i, a més, que disposa dels mitjans que s’haguera compromés a 
dedicar o adscriure a l’execució del contracte. 
  
Vist que el citat Ple va acordar delegar en la Junta de govern l’adjudicació del contracte o la 
declaració de desert, segons procedira. 
  
Una vegada complit el requeriment anterior i de conformitat amb el que establix l’article 151.4 i 
la Disposició Addicional Segona del Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic, 
aprovat pro el Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre. 
  
La Junta de Govern Local en votació ordinària i per unanimitat de tots els seus membres 
acorda: 
  
PRIMER. Adjudicar a U.T.E. CENTRE DE DIA BONESTAR-FUNDACIÓN PRODEPRO-UTE el 
CONTRACTE PER A LA CONCESSIÓ DE LA GESTIÓ DEL CENTRE DE DIA, per import de 
328.510,00 euros anuals, IVA inclòs (4%), en els termes establits en els plecs de prescripcions 
tècniques i de clàusules econòmic administratives particulars, en el projecte d’explotació així 
com en l’oferta del licitador. 
  
SEGON. Disposar el gasto per import de 3.285.100,00 euros IVA del 4% inclòs, que ascendix el 
valor estimat del contracte més l’IVA, pel temps de duració del mateix. 
  
TERCER. Comprometre’s a dotar-se de crèdit suficient en l’aplicació que corresponga en els 
successius pressupostos a fi de no incórrer en el supòsit de nul·litat de l’article 173.5 del Text 
Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
  
QUART. Publicar la formalització del contracte en el Perfil de contractant, i publicar anunci en 
el Butlletí Oficial de la Província en el termini de quaranta-huit dies a comptar de la data de la 
present resolució. 
  
QUINT. Comunicar les dades bàsiques del contracte al Registre de Contractes del Sector Públic, 
de conformitat amb allò que disposa l’article 333.3 del Text Refós de la Llei de Contractes del 
Sector Públic, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre. 
  
SEXT. Donar compte al Ple en la primera sessió ordinària que celebre. 
  
SÈPTIM. Notificar el present a l’interessat" 
  
És pel que se n’adona al Ple de la mateixa als efectes oportuns. 
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4. PART D’INFORMACIÓ, IMPULS I CONTROL DELS ÒRGANS DE GOVERN. 
  
Resolucions.- 
  
 
  
Precs i preguntes- 
  
 
  
I no havent-hi altres assumptes que tractar pel Sr . President/a es va alçar la sessió sent les 
21:00 hores del mateix dia de la seua iniciació. 
  
 
 
 
  
 

 


